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03/17/2003
e 121 | was interviewed by Special Agent] TJ
“1.23.4 "Naval Criminal Investigative Service (NCIg), and Det ]
bic -1,2,3,4 FBI/JTTF. Language Specialist] 1
b7 -1 tranglator), assisted with this interview. was advised
e 1 of the na he interview and the identity of the interviewing
Agents. thersafter provided the following information:
be -3,4 | |told agents his actual name was
b7C -3,4 | !
b7D -1 '
[::::::::]told agents his general health was good, but !
bIE -1 that the food is like "the zoo." E:%::::::]told agents he had a b6 -3,4
sore throat. That he saw the doctor and medicine was prescribed to ¢ .3,
as not arrived. Agents provided a cough drop and told N
that agents would submit a request, to the guards, for him
to see the doctor. LIE -1
hE -3 4 was shown six photographs. The first four
' photographs were of detainees]
bL7C ~3 .4
b7p -1
b7E -1
b7F -1

b6 -3,4 | [told agents he did not know '

b7c -3.4 any of the people in the photographs. | told agents he

b7D ~1 thought he recoqnized from uhe hospital at the camp and
b7E -1 inguired
bIF -1 ] bs -3,4
H7C -3,4
bL7n -1
b6 3,4 told agents he initially told his arresting P7F 71
b7C -3,4 officers because he felt he would receive
—— better treatment.
L7E -1 AT[T TNFORHATTON l’"DNTATNFﬁ
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E‘Z,}fﬁz“%“f‘?‘“m'f ltold agents he has heard of a mass suicide plan 34
On PHRCTERE? ¥ ampal lsom2DPhree hapd?gAOd2tainees 2 ®7¢ -3¢
. Page are going to commit suicide in a one hour period. 7D -1
pE 3.4 told agents i d there were several SE
b7C -3,14 reagons for this mass suicide. told agents the detainees
b7D -1 have lost all hope and have been mistreated by the guards.
piE ot [:::Itold agents, it was his understanding, that the us .34
detainees who are going to commit the mass suicide are waiting for =
the FATWA, or permission, from the religious leader of the camp t® ’
commit the act. Normally suicide would be a sin. b7D -1
b6 -3,4 bTF -1
' E::]told agents he did not know who was the
bic -3.4 religious leader of the camp but understeood this person c¢laimed to
b7D -1 be a direct descendent of the profit.
b7F ~1 bE -3 4

assured agents he would be cooperative in
providing any further information he could to prevent the mass  b7¢ -3.4
suicide. B7D -1
b7F -1

The interview was concluded at this time.
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fFooter A: /18/2003Guantanamo Bay, Cuba

265A-NY-C99102-AA481, 265A-NY-2803503/18/2003

bé -1
SA b7C ~1
]
[Header A: 265A-NY-C9902-AA481, 265A-NY-280350C b6 -3,4
b7C -3,4
3/185/2003 1 b7D -1
B7F -1
]
AL INFORMATTON: CONTATHER
03/18/2003 HEREIN TS UNCLASSIFLED
DATE "I2+03<Z004 BY SX57900
On 3/18/2003 was interviewed

at Camp Delta, U.S. Naval Base, Guantanamo Bay, Cuba{ translation services were provided by
a military linguist, '

b7C -3,4 l ladvised the interviewing agent that he was in good medical health, had been treated well

and had no problems which he wished to discuss.

92

bs -3,4
L7C -3,
b7D -1

b7F -1

DETAINEES-3974

The purpose of this interview was to build rapport with this detainee. As a result, no investigative

b§ -2

: ' b7C -2
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b6 -3,4
b7c -3,4
B7D -1

BIF -1
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information was obtained.

- & 3,4
Detained however, reiterated the statement he made during his previous interview, on ¢ -3, 4
3/14/2003, that he would not provide any information until the U.S. Government and interrogators in- .,
Camp Delta changed the way it treated the Muslim holy book, the Koran.

blF -1
bs -3,4
ked for examples when he had nersonally witnessed the mistreatment of the Koran,| 1 ¢ -3,4
could offer none. Instead eferred to general examples of claimed abuse, .. |
wherein soldiers, who were non-believers, had touched the book when searching it. R
b6 -3, 4
Later in the conversation] |stated that it was the interrogators he wanted to specifically
' . g . . . B7C 3,4
single out as violators of any regulations regarding the Koran. For this, he stated, he had a specific
message which he wished to pass to all interrogators. b7 -1
B7F -1
The use of the Koran as a weapon against detainees,l stated, had failed. Interrogators who
had taken the Koran from individual detainees as a reprisal or as an incentive for cooperation had failed °® 7+
to sway the brothers and would continue to fail. The brothers| pontinued, would remain ~ ®7¢ -3
strong even without the Koran. The only thing which would result from these actions] } »vmo -2

stated, would be the damage cansed to the reputation of the United States once what had occurred was. - p7r -2
released to the world.

{Watermark B: FD-302a (Rev. 10-6-95)

Continuation of FD-302 of, On, Page

1

b6 ~-3.,4
In response to a questions regarding his personal history,l |refused any comment, b7C -3, 4
reiterating that he would not reveal any information until the 1ssue of the Koran was resolved. b7D -1

b7F -1
As a test generic question was 3 ibe the motivations which inspired men of °8 ~3.4
his age and background to travel to Afghanistan| efused to answer, stating that the b7C -3¢
information would be used to attack Islam and the Koran, b7D -1

b7F -1

Detainee was assured that this was not the case and was cited Kosovo, Bosnia and

Kuwait as prime examples of when and where the U.S. had intervened on the side of Muslims,

DETAINEES-3975

be -2
b7C -2
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b6 -3,4 . '
p7c -3,4 Mretor, claimed that these were political actions meant to benefit the United States and
- 1' declined further comment, claiming that he was unfamiliar with politics.

b7F -L

All attempts to obtain answers to other questions were unsuccessful,

Filename: \Citff\CASFD AT A\Investigations\Operations CelN\GTMO Electronic files\302s
GTMO302s

bE ~3,4
b7C -3,4
b7D -1

LTF -1
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bé -2

b7C -2
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bs -3,4
b7C -3.,4
B -1 [WatermarkA: (Rev. ]0-6—95) -1 - FEDEM BUREA U OF WVESTIGA
hTF -1
pg ~-3.4
D3/18/20t e 224 93
7D -1
] RIF ~%i
03/18/2003
l was interviewed by JTTF Detective  pé -1,2.3
Port of Seattle Police Department and Special Agent| | Federal Bureau of v72 -1 2,
Investigation at Camp Delta, Guantanamo Bay, Cuba. ]was present .
during the entire interview and was used as a translator provided the Toilowing S
information:...
commented to the investigators that he had not spoken to other interrogators in recent
nterviews, commented that the investigators (in this interview) showed him respect and were BE o34
kind to him. said that other interrogators mistr=ated him and that he did not talk to them. B7C -3,
7D -1
BIF ~1

RLES THEORMATT ON | CONTATNER
HERBRING IS UNCLASSIFIED
DATE-L2-03-Z0044 8y 61578 DMBABORTSAET
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P3/19/2003 1 b8 -3.4

bTC -3.4
] b7 -1
b7F -1
03/20/2003
,_____I_Lwas interviewed at Camp Delta, pé -1.2.3,
Guantanamo Bay, Cuba by JTTF Detective] ort of Seattle PD, and Special Agent B7C 1,2,
Federal Bureau of Investigagion.| |was present during the eniire b -1
interview and was used as a translator provided the following information:... BTF -1
The investigators' main objective in this interview was to l

L__f’___imiﬁmmmmnmmmmwﬁlﬂin Tecognized the
B8 =34 photo o said that hie saw| |

B7¢ -3,4 when thev were both in the same prison, prior to their transport to Cuba. | lclaimed to not know

b7D -1 rior to his capture. said that the two of them did not speak while in the prison.
B7F -1 | [said that he was only worried about himself, as his capture and detention were very stressful
to him.
bé -3,4
The investigators thanked and concluded the interview, ®7¢ ~3+4
b7p -1

AL i SRERTT AN CONFATNER B7E -1

HEREIN: TS UNCLASSIEIED

DETAINEES-3978
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03/27/2003
b6 -3.4 on 3/27/2003,r ]
b7C -3 4 I | was interviewed at Camp Delta, U.S. Naval Base,
! Guantanamo Bay, Cuba.l | translation services for this
b7 -1 interview were provided by a military linguist.
b7EF ~1 b6 -3,4
Upon arriving, it wag evident that | Iappeared )
to be sick. Upon request,| | provided his symptoms and the™" 7
interviewing agent then summoned a camp medic. b7n -1
b6 -3,4 b7F -1
| stated that he had felt the same sickness the
7 =34 evening before and had been given a "serum." This had alleviated
b7D -1 the symptoms. He asked that he been given more of the *"serum.®
b7 ~1
Iclaimed to be nauseocus and dizzy and b6 -3,4
requested to be allowed to sit on the floor. | was b7C -3,4
aliowed to do so. Thig appeared to set him at ease and ne appeared N
to feel better.
v6 -3.4 b7F -1
B7C -3 4 was offered, but declined water and food. He
" was afraid that it would upset his stomach.
b7p -1 ' t b6 -3,4
B7F -1 Upon arrival of a camp medic,i }s vital signs . .,
were taken and reported back to the medical office. The medic '
indicated thatl . |would need to go to sick call. b7B -1
b6 =3, 4 : b7F -1
b7¢ ~3,4 While awaiting the arrival of the medical escort team,
B7D -1 I was allowed to recline in the air conditioned interview...
N room.
be -3,4
| soon became emotional, stating that he missed .. .,
his parents and family and wanted to be with them at home so that '
they could take care of him. B0 -1
b7r -1
b6 -3,4 { |was advised that it was the goal of the camp
B7C -3, 4 for all detainees who had not committed crimes to be returned to
their homes as soon as possible and that it was extremely important
Bip -1 to him and his case that he cooperate to do so.
b7F -1
replied that he did not know why he was be 3.4
imprisoned, that he had not committed any crimes and that he had bic -3.4
just been trying to get home. BB -1
b7F -1
3/27/2003 Guantanamo Bay, Cuba
265A-MM~C99102-ARE85, 265A-NY-280350 3/27/2003
e sa] e DETAINEES-397
b7C¢ -1 ] AINED
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FD-3022 3R 069 - C 99102 -ARE85 . 265A-NY-280150

o,  Continuaion of FD-302of | f 2
J;g stated, he nad come to reallze the importance of nis parents and b6 -3,4
the respect they deserved. He had misged them and his family very ¢ -3.4
much and bad dust wanted to get home. A
b7F -1
. When asked why he thought he had been arrestegd,
he -3,
b7C -3,4
L7D ~1
b7F ~1
When asked if he w at had happened in
America on September 11, 200 stated that he had heard ., ,,

that innocents had been killed but did not know exactly when it had
occurred. He was told that it had occurred in September and that
thousands had been killed, stated that who ever had B7D -1
done that had done so against the teacning of Islam and should ke 5
severely punished.

b7C -3,

’was asked if he had been involved in any part
b6 -3,4 of the act jasked how he could have been.| ]
] It was explained to

b7C -3 .4 - ALt
c hi hat there were many ways one could have helped the criminals.
BB -1 insisted that he had not supported any criminal act in
b7F -1 any way. It he had stated, then he should be sent to
court and put on trial. He would then accept the punishment that he
deserved,
be -3,4
When asked if any of the men B¢ -3,
had ever discussed the attacks or had ever acted in a manner that
would lead him to believe that they were terrorists or criminals of ®7® ¢
any type. He stated no. He never saw any indication that they were bvir -1
involved in any crime. =
b& -3 4 | Iwas then shown a photograph of the man he
b7e -3 4 knew as | ’(known to the FBI as | | I
‘ readily identified him - | '
b7D -1 I I : e
b7F -1
It was then explained to| |that the man in the
picture and the others with whom he had been arrested coculd be b5 -3.4
serious criminals, could not understood why. When then vic -3.4
asked if he thought that they might be criminals, | . } BID -1
claimed that he had seen nothing to indicate that they might be. e
b6 -3,4 . I
b7C -3, 4
bB7D -1 . : _
b7F ~1 I [He claimed to know nothing about what crimes the men could
have committed.
ve -3 4 If, in fact, these men were criminale, or terrorists,
o stated, then they should be punished. He, however, was not
B7C -3,4
B7D -1
b7F -1

DETAINEES-3980
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*  FD-302 I himself that he had committed »ic -3,

On
, Page

bé -3,4
b7C -3,4
b7D -1

b7F -1

|

D6 -3,4
b7¢ -3, 4
bB7D -1

bB7E -1

b6 3,4
B7C 3,4
bBID -1

b7F -1

bé -3,4
b7C -3.4
b7D -1

b7F -1

b6 -3,4
bIC -3,4
b7D -1

b7F -1

| {also insisted that at no time,r

bTE

He was positive that this had never occurred and stateéd that if it
had, he would have told his first interrcgator a long time ago.

According tof—

L ~ 'That was 1t. IF ke had ever known

that he would ever wind up as a captive or if he had ever thought
he would have been treated as he was when he was first captured, he
would have never left his home. | lclaimed that when he
was first captured, he was tortured by those asking him gquestions.
He had to stand up for five days straight and answer questions. He
was also forced to strip naked and stand in front of a female
interrogator. |stated that he was extremely afraid and
would have told his captors anything that he knew at that time. If
he had not said anything then, then how could others think that he
wags lying.

| |was then offered water, an orange and a scda.
Again, he declined the offer. When asked how he felt,

atated that he still wanted to zee the doctor. fwag told
that others were coming to take him to the doctor.
understood.

According to

When asked if the

gondition of his life angered him,| Istated no, it did.
not. The experience he had] |

' : Were new
things for him and they gave him hope. Investigators, he stated,
could go to any of his family members, his neighbors or his friends
and they would all say the same thing. He was not a criminal.

Continua%ofé%%gs I 3/27/2003 3 b -1

-1

The interview was then concluded. For safety reasons, the ..

interviewing agent remained in the room and maintained constant
ohservation over until the arrival of the medical
escort team.
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03/28/2003

b6 -3,4

on. 3/28/2003,
l | wag interviewed at Camp Delta, U.S. Naval Basge, P»¢ -3
Guantaname Bay, Cuba.l ;translation services were provided by »m -
a military linguist.

B7F -1
P 34 advised the interviewing agent that he was in
bp7C -3,4 good medical health and had been treated well.
bB7h -1
— The purpose of this interview was to build rapport with
this detainee. As a result, no investigative informaticn was
obtained.
b6 -3,4
Detaineel stated that the treatment of the ¢ 34
Koran continued to be the reascn for his unwillingness to ——
cooperate.
. b7F -1
b6 -3,4 Iwas agked how :-he mistreatment of the Koran
h7e 3 4 had taken place.| -_|stated :that the issue continued to be
’ based on what the detainees perceived as the use of the Koran as a
b7D -1 weapon. It was taken from them and returned at will, with little
b7E -1 consideration for the value which they placed in the book.

was asked if he had ever seen the Xoran
migtreated or intentionally mishandled. He had not. : was
b6 ~3,4 agked if he had ever geen the Koran thrown around, Tossed Ol the
p7c -3,4 Ground or mistreated in any way. He had not. | [added that
' should any of these have occurre and thé brothners would have
B7D -1 given their lives protecting it. i was agked again, if he

b7E -1 had ever seen this occur in the camp at any time.
replied that he had not.

b6 -3,4 was informed taat his case for the proper

w7c -3,4 treatment of the Koran had been taken to higher levels and

presented as a seriocus issue. The effort had been hurt, however,

because it had been found that detainees were hiding things within

b7F -1 the pages of the Koran. As a result, the guardas were required to
look through the Koran for their own safety.

b7e -1

wags agked if hz could assure camp officials bé -3,4
that none of the detainees would ever hide any objects of any kind .. .3,
in their Korans. He stated that he could not. According to[:f:::]

b7D -1
B7F -1
3/28/2003 Guantanamo Bay, Cuba
265A-NY-C99102-AA481, 26BA-NY-280350 3/28/2003
b&a -1
sa DETAINEES-3982
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) 2;%%4 _ force every one to do one s 34
on TATAG continued, could s2¢28kR20H3ran and 2

 Page could tell without touching It, if anything had been placed in it. BIC -3,
To eliminate any possibility that cbjects might be hidden in the p7h -1
Koran,| ___bffered, the large Korans coculd be replaced by .
really small copies.
b6 ~3.4 could not understand how orders regarding the
bIC -3,4 camp could not be immediately given to the camp. According tof::]
b7D -1 he knew the camp vexy well. During the last year he had

come to learn about the culture, schedules, practices and

BIF -1 discipline of the guards and believed that if issued orders, they
would respond immediately.
bE -3,4
]then inguired about what the brothers could do
pic =34 to ensure Chat Che Koran was treated appropriately. was
b70 -1 told that this would be investigated.
b7F -1
| inquired about the condition of one of the
' brothers who had been taken from the camp. According to| |
ainees believed that the brother had been
wag informed that this was not the case. asked
b6 -3,4 if it would be possible for one of the other brothetrd, a brother
B7C -3 4 that everyone trusted, to be taken to him so that he could see him
and verify that he was alive. If he was in the hospital and had
B7D -1 some medical condition, the representative would even listen to and
LTF -1 believe the word of the doctor as to what had happened to him.
According to the man had just disappeared cne day. He
had heard that The man may have attempted suicide, but did not
believe that to be the case since all Muslims knew that those who
committed suicide would be immediately szent to hell.
|stated that he and others believed that it was b6 -3 4
more likely that the brother had been killed fighting over the ’
Koran. According to] I a box of Korans that were stacked  ®7¢ -3,
in the corner of their block had fallen over. A Koran in one of the pm 1
boxes had fallen out. The detainees thought that it was more llkely —_——
that the brother had attempted to fight for the Koran and had then
been killed.
be -3,4
b7 -3.4 indicated that any information the detainees
' could obtain regarding the brother would have a significant impact
b 1 on the detainees and would reduce some of the current tension in
b7F -1 the camp.
b& -3,4 [ ]subsequently admitted that the trga t of
b7C -3 .4 the Koran had improved in his cell block. According td |
' all of the detainees in his cell block were now able to choose if
b7D -1 they wanted to keep a Koran or not. They were also offered relative
b7F -1 freedom in practicing their religion and praying. This had been a
: good change, he admitted and was the reason he was talking during
the interview.
bé -3,4
bIC -3 4 | Istated, however, that before he offered his
' full cooperation, the same changes to the treatment of the Koran
b7D -1 would have to be extended to all of the blocks.
b7F -1

DETAINEES-3983
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o COmmERA FRURY cABRgHERABINOL paused for a3ffie200and stated

. Page

b6 3,4
b7C 3,4
b7D -1

b7F -1

b6 -3,4
p7C -3,4
b75 -1

b7E -1

that if they had, he would have been provided a vision by God.

had no other significant issues regarding the
camp.
l was asked if he had been permitted to write a
letter. | ['stated that he had. He had gent one letter and
did not need to send any others. According tol | God would

ensure that his family knew that he was alright.

lwas asked if he had received any letters. He
stated that He did not rneed to receive any letters.
According to he could tell that his parents and family
were well because he had seen them in hisg dreams.

DETAINEES-3984
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04/02/2003
b6 -3,1 on 04/02/2003, |
pic -3,4 | was_interviewed at Camp Delta, U.S. Naval Base,
Guantanamd Bay, Cuoa.[:: translation services were provided by
b7D -1 o . '
a military linguist.
bL7F -1 bs -3 4
Prior to the arrival ofl ]the interviewing ’
agent was informed by military escort personnel that had?®ic -3.4
b6 -3,4 become violent during his transfer to the interview rooTw. b7 -1
b7C 3.4 . ) b7F -1
became combative and vigorcusly opposed the
b7D =1 ) .
efforts of THe guards to conduct a routine pre-interview body
BTF -1 search.
b6 -3,4
b7C -3,4 | Iaggressively opposed their efforts to search
— his lower abdomen/genital area and began spitting on the guards.
be -3.4
b7F -1 IInon his arrival to the interview room, it was apparent . |
that| was livid. He continued to oppose the guards and '
had to be controlled to complete ths lockdown of his shackles. 57D -1
BIF -1
b6 -3.4 After an extended :z.e:iad_nlf_l‘_ilme,l lwag asked
bTC -3,4 what had occurred. At first, refused to answer,
— retorting that the interviewing agent and translator could find out
N what had occurred on their own.

' subsequently s:ated that he and his brothers "bE -3,
opposed the searches that they were- pu;__;hmgl;_czﬁx the grounds that .. _,
they violated their religious beliefs. would not specify
which portion of the search they specifically opposed. 7B -1

: bTF -1
b6 3.4 How could the United States, continued, claim
to be the land of the free, where everyone could speak freely and
b7c -3.4 practice their religion freely when the detaineeis religious
b7D -1 beliefs were violated in Camp Delta.
b7F -1

bé -1
L7C ~1

l stated that if the gearches continued, blcood
would run in the cells throughout tihe camp. All brothers,m b6 -3.4
I stated, would violentlv oppbose any attempt to conduct the i -3.4

Y, All camp detainees, Etated, would begin this
opposition over the next couple oI weeks.

b7D -1

b7F -1

04/02/2003 Guantanamo Bay, Cuba DETAINEES-3985

265A-NY-(59102-A0481, 265A-NY-2B80350 04/02/2003
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b6 -3,4
B7C ~3,4
b7D ~1

b7F ~1

b& 3,4
b7¢c -3,4
b7h -1

b7¢ -1

be ~3,4
b7z 3.4
b7h -1

b7F -1
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Contnuation of FD-302 of b7C -3,4

7D -1

RPTE -1

I lquestioned what camp offic]

detainees had in their possession. According to

4/02/2003

ais believed
they

had taken everything from them.

In his view, the searches were meant to anger the
detainees so that they would resist and give the camp guards a

reascn to execute them like they had executed a

brother earlier.

Attempts to have identify specifically what
and his brothers were oppcsed to met with negative results.

hundreds of years, ever cooperate or answer any

Eubsequently stated that he would not, in

questions.

An investigative_ recess was called. The interview team

left the rcom and observe

from a remote location.

]moved to the carpeted floor and conducted a

b& -3,4
b7C -3,4
b7D -1

LIF -1

bs -3, 4
hea b7C -3,4
b7p -1

b7 -1

b6 -3,4
b7C -3,4
bB7D -1

b7F -1

ritual prayer. When completed, he remained on the carpet and stared

at the wall.

Upon re-entry of the interview team, |

|

immediately returned te the seated position on the chair.

was advised that he should not allow the anger
of a single day make him forget the message of previous sessions.

Cooperation was in his best interest]

DETAINEES-3986

]remained silent.

b6 -3,4
b7C -3,4
b7D -1

b7F -1



bé -3,4
b7C -3,4
b7D -1

b7F -1

b6 -3,4
b7 -3,4
bB7D -1

b7F -1

b6 -3,4
B7C -3,4
B7D -1
BIF -1

I2MS Object Details Page I of 1
bé -2.4
b7C ~3.,4
ACﬁVity COﬂtentS b7D -1
VS N 101
| ID: 00609040350810 |[ Title: 302 20030408 = bs -1,2,3,4
Narrative: b7c -1,2,3,¢
20030408 BB -1

A

NI: SA|

OF II\T\,/'ESTIGATION {FBI). CONTRACT LINGUIST ROVIDED
TRANSLATION. AFTER BEING ADVISED THE IDENTITIES OF THE AGENTS, PROVIDED THE
FOLLOWING INFORMATION:

A COMFORT LEVEL WITH HIS MILITARY INTERROGATOR BECAUSE OF THE RAPPORT HE HAS WITH
HIM.

DID AGREE TO TALK WITH SA'S] IANDI IIN DETAIL ABOUT FOUR SUBJECTS

CORTCERNING CAMP DELTA.

THE FIRST SUBJECT INVOLVES THE POSSIBLE RAPES OF MORE THAN ONE DETAINEEBY EITHER A
MILITARY GUARD OR INTERVIEWER. THE RAPES OCCURRED ABOUT THREE OR FOUR DAYS AGO
DURING A 1:00 AM. TO 6:00 AM, SHIFT
A FORM OF TORTURE. THE DETAINEES HAVE MADE A PACT TO BRING THIS RAPE SUBJECT UP AT
EVERY FUTURE INTERVIEW,

THE SECOND SUBJECT INVOLVES DETAINEES BEING SEARCHED IN THE GROIN AREA AND BEING
TOUCHED SEXUALLY BY MALE GUARDS IN INTERVIEW ROOMS.

WANTED TO TALK TO HIS MILITARY INTERROGATOR BECAUSE THEY ARE IN CHARGE OF HIS
FILE. CIVILIAN INTERROGATORS COME AND GO AND HE CAN NEVER DEVELOP ANY RAPPORT. HE HAS

OES NOT BELIEVE THE RAPES ARE A 'GAY' ISSUE, BUT

ERVIEWED AT CAMP DELTA, GUANTANAMO BAYP'F -1
FEDERAL BUREAU
i

b6 -1.,3,4
b1C -1,3,4
b7D -1

BIF -1

THE FOURTH SUBJECT INVOLVES THE PUNISHMENT OF SHAVING THE HAIR AND BEARDS OF

DETAINEES. IF ONE DETAINEE IS SHAVED BECAUSE HE DOES NOT TALK OR MISBEHAVESJ tS

100% SURE THE REMAINING DETAINEES WILL STOP TALKING TO INTERROGATORS
THE MILITARY GUARDS STARTED SHAVING THE BEARDS AND HAIR OF DETAINEES BECAUSE THE
SEARCHING OF A DETAINEE'S KORAN BACKFIRED AND WAS NOT EFFECTIVE. '

(DURING THIS INTERVIEW)
WHE WAS COMP G REGULAR PEOPLE TO DETAINEES
PEOFLE ON TV VERSUS FH_E_@&%ORISTS HERE.” WHEN ASKED BY 5

SAID, "CLEAN-SHAVEN
IF HE CONSIDERS

ELIEVES

THE THIRD SUBJECT INVOLVES THE POSSIBLE SUICIDE OF A SAUDI DETAINEE NAMEDI b6 -3.4
THREE MONTHS AGO IN ISOLATION. SEVERAL OF THE DETAINEES BELIEVE THAT~ VAS bre -3.4
BEING RAPED AND BEATEN BY THE MILITARY GUARDS S HEARD THE STORY

THAT THE GUARDS WENT INTO THE CELL TO KEEP OM COMMITTING SUICIDE| ] PPt
WONDERS WHY 7 AS BLEEDING WHEN HE WAS TAKEN TO THE HOSPITAL, WHEREHE STILL o7 -1
REMAINS.

b7C -1,3,4

REFERRED TO THE DETAINEES %TS’. THIS CCCURRED bé -1,3.4

b7 -1

BTH -1

HIMSELF A TERRORIST, PLIED, "IN AMERICAN'S EYES, I AM A TERRORIST.")
Involved Participants b5 -3 .4
f Role F\Iame p7C -3,4 E
rSubjcct of Activity b7D -1 E
b7F -1
Attachments DETAINEES-3987
[ No Data Found I

ATi% THEDRMATTON CONPATNED
HEREIN- TS UNQLASSIFIED _ _
DRTEUL2E03-200 40 BU B IR T AUMELECE,

SEYAET
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04/08/2003

b6 ~-1,2,3,4

was interviewed by Special Agent {(SA)] |
Federal Bureau of Investigation (FBI) and Si| . . |
riminal Investigative Service (NCIS}, at Camp Delta,
Guantanamo Bay, Cuba. The interview wa cted in English.
Throughout the courge of the interview,i:ffffﬁprovided the

\ feollowing information:

[::::::lappeared to be in good health, but complained abcut
the treatment of other detainees wh2n asked about his own b6 3,4

condition. [:::::]stated that the tactics being used by the
interviewing teams at night were inaumane and degrading. When BIe -3
asked about the specifics of what was happening at night,[:::::] B7D 1
would not elaborate except to say that pornographic pictures were . .4
being displayed.

b6 -3,4 [::::::]prays to god every day that the Ujfj fill be

destroved. When gquestioned regarding this issue, stated that

b7C -1,2,3,4

b75 -1

B7F -1

B7C -3,4 - =
god knows who is good and who is bad and that he does not want
b7b -1 innocent people to be hurt; but wants to see the “system”
b7F -1 destroyed.
believes that his fate rests with g&d.”” When ™ bs -3

guestioned as to when he thinks he will be released or if he thinks pic -
ge wiél ever see his family againq[:::::]responded that it was wp . _
o god. -

b6 -3,4 l stated that he did nothing wrong to deserve being
detained at Ca

BIF -

b7¢ -3.4 mp Delta and that the American justice system is not
b7D -1 working. b6 3,1
pTE L i |refused to answer gaiestions regarding‘ b7C -3,4
{  and the interview was subsequently terminated. 5 .4
(Agent’'s note: Twice during the interview, once asg soon b7F -1
bé -3.4 . guards left and once during the course of the intervi
b7C ~3,4 stared at the floor and mumblad prayers. Each time,

Was given approximately five minutes to pray, was then interrupted

b7k -1 X .
N and the interview was successfully continued.)
4/7/03 Guantanamo Bay, Cuba
265A-MM-CS3102 AR264 4/8/03
b6 -1 SA DETAINEES-3988
— K14 EREDRIA

IFIE
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[Footer A: /08/2003Guantanamo Bay, Cuba
265A-MM-C9910204/08/2003
be ~1 | l FBI USACID b6 -2
b7C -1 b7C -2
ALL, THEORMETTION. CONTATNED
] HERETHf I8 UNCIASSIFTED
DATE 12+ 03-2004, BY. 6259 PMIZECEHY
{Header A: 265A-MM-C99102 6 34
D4/08/2003 1 P7¢ 734
bB7D -1
] bB7F -1
04/08/2003 b6 -1,2,3,4
p7C ~1,2,2,4
b0 -1
= = l
bTEF -1
| jwas interviewed at
elta, United States Naval Station, Guantanamo Eay, Cuba, by Spectal Agents| |
f the United States Army Criminal Investigation Division (USACID) and]
(lead interviewer) of the Federal Bureau of Investigation (FBI). interpretation was provided by
we -3,4
v7c -3,4  The interview occurred in an air-conditioned room. Guards were asked to remove the handcuffs from
B7D -2 [ Jrists at the outset of the interview.
BIF -1

DETAINEES-3989

bé -2

b7C -2
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I;]took the attitude at the beginning of the interview that he was not going to answer questions

bé 3,4 ecause of mistreatment of his brother Muslims in the camp. He would not look at the interviewers or
v7c -3,4  the interpreter. He said he has been interviewed many times, as recently as a couple of weeks ago (there
BID -1 was 1o record of such a recent interview in the file), that he had been interviewed by|
|and that he had no intention of talking today. He also said he has been at Camp

o Delta for a year and that, he feels he will eventually be found innocent and leave.
be -1,3,4
b7C -1,3.4
b7D -1
SA reasoned withl:lregarding his decision to not answer questions, indicating the bre 1
inconsistencies and the gaps in his history as provided before needed to be clarified and that it would w..
help him move ahead in the process here if nothing posit've could be put in his file. He indicated he
might answer some questions, but maybe he would not.
b6 -3.4  He was asked why the file He said he told his
b7c -3.4  first intel"rogators] lin order to protect himself.
b7D -1 was the first thing that popped into his head.l !but he does not want to be
BTE -1 sent back there because he has heard many stories about prisoners there being tortured.
b6 -3, 4
b7C ~3.4
| - bD -1
[Watermark B: FD-302a (Rev. 10-6-95) oTE
Continuation of FD-302 of, On, Page
]
;6 —3,;
b7C -3,4
b7p -1
biF -1
By this time in the interview, r—lwas making more eve contact, but he did not seem sincere. He said
Bs 3.4 he did not recognize the name] |
b7C -3, 4
b7D -1
B7F -1 changed his mind several times about the names {until it was not clear

what he was trying to say. His statements that left the interviewers and the interpreter confused
regarding what he was trying to say. He laughed repeatedly and blamed the confusion on the

guestioning or the translation. SA] kold him the matter was not funny, but was very serious, 28 1
b7C -1
DETAINEES-3990
He denied that he was being deceptive and said he could not help it if the information in the file was
b -2
bh7C -2

file-//C\Documents®s20and%208 em'ngi lA.nnhcation%QOData\Orion\mark... 10/5/2004




WCitff\CASEDATA\Investipa.ons\Operations Cel\GTMO Electronic 1,us\302s GTMO... Page 3 of 3

incorrect. He treated the whole matter as if it were a joke, He was told the information in the file was
provided by him. Thus, he, not the interviewers or the interpreter, created the confusion.

explained to hat he had been given a chance to provide a completely truthful account of his

history, but had decided to lie instead and that the interview would not continue. was now making
direct eye contact and his voice was breaking. He wanted the interview to continlie. He was told

another interview would be scheduled at some future time fo give him another chance to answer .4 5 2 4
truthfully. He said it would be welcome at any time. : b7C -2,3,4

After confem’n% outside, the interviewers decided it was best to terminate the interview. SA

b7D -1

B7F -1

Filename: WCitfIS\CASEDATA\Investigations\Operations CelNGTMO Electronic files\302s
GTMO\302s] il.wpd

bE -3,4
p7C -3,4
b7D -1

b7F -1

DETAINEES-3991

bE -2
B7C -2
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04/08/2003

On April 8, 2003, Special Agent (5A)|
Federal Bureau of Investigation (FBI) and Detectivel
Port of Seattle Police, FRI Seattle Joint Terrorist Task Forxce,
b7C -1,2,2,4 interviewed .
BTS -1 at GuUantaname Bay, tupa. | ;was present Lot
translation. provided the tollowing information:

b6 -1,2,3.4

b7F -1

| }18 very concerned about recent’ events ‘which

happened to some of his Musglim. brothers.at Camp Delta._ These
brothers: vmolatad acme amail . rules of the camp and were sent to
1solatioﬁ._ As’ an added’ punishment, ‘they were foreced to shave their
beards. |expla1ned that the Prophet Mohamed told Muslim b7 -3,
men they Should wear beards, and because of thig, pious Muslim men .. 4
today wear long beards. | |

seeks to emulate the ways oI the Prophet Mohamed and his
early followers, since this was the time when Islam was in its
purest state. Wearing beards is one of the methods used to emulate
the Prophet Mohamed,

b6 ~3,4

BIF -1

b6 -3,4
bTC -3 4 Iindicated that many detainees are very angry
' about these brothers who were forcecd to shave their beards, and
k7D -1 consider it as an attack on their religion. He said that other
b7F -1 actions by camp guards have also angered the detainees, such as
some guards making fun of them while they are praying and having
their Qurans taken away as punishment for breaking rules. Although
the guards no longer make fun of their prayers, and they do not .
take away their Qurans unless they sre in isolation, the detainees :
still see these incidents as evidence their religion is being
threatened.
b& ~3,4
b7C -3,4 | |cannot understsnd the correlation between
B7D -1 breaking camp rules and having their beards shaved. The
interviewers told him they are unawsre of this practice, but would
bIF -1 ask questions of the military to see why this occurs.
b6 ~3,4
| said that he is in good health, he is fed b7C 3.4
well, or at least as well ag the otler detainees, and the guards
' ' ' b7b -1
are treating him with respect.
. b7# -1
b6 -3.4 The interviewers askedl| lagain if he was
B7C -3, 4 affiliated with
b7D -1
b7F -1 04/08/2003 Guantanamo Bay, Cuba
265A-MM-C991C02 SUB AA 184 04/08/2003
b6 -1
SA i b6 -2
b7C -1 Det=oTTvs 7o 2 | DETAINEES-3992
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b6 -3 4
FD302a@as msoi-C99102 SUR AA 184 b
Contimuation of FD-302 of e 3.4 04/08/2003 2
0; b7D -1
, Page
bF -1
He did not answer the guestion and
b6 -3,4
B7C -3, 4
b7 -1
b7F -1
. . b6 -3,4
quickly changed the subject from
and began talking generally about Iglam. b7C -3.4
b& ~-3,4 ' b7D -1
’ The interviewers then told that they do not .
biC ~3,4 believe he is truthful in his account of hig activities in
b7E -1 Afghanistan. The interviewers gave the following account of what
S they believe he did during his trip to Afghanistan:
bl :f ! S :]
b6 -3.4 /
b7C -3.4
7D -1
b7F -1 . bé 3,4
During this discussion, | llooked at the b7c -3,4
interviewers intently and nodded at regular intervalg, b7D -1
B7F -1
bé ~-2,3,4
b7C -2,3,4
L7 -1 . - Lo TR N
B7F -1 b6 -2,3.4
B7C ~-2,3,4
bYD ~1
bé -3,4
b7F -1
b7C -3,4 !
b7% -1 The interviewers asked Tegarding his opinion — o 7
b7F -1 of SHEIKH BIN LADEN (USAMA BIN BN] . He said he does not know oic -
SHEIKH BIN LADEN personally, and he does not know what is in his BTD -
heart, so he cannct judge his actions. This, he said, is God's e
responsibility and His alone,
b6 -3 4 He further said he has never met SHEIKH BIN LADEN, and he
’ has never heard of his fatwa (religious ruling) against the Jews
b7c 3.4 and Crusaders, authorizing and commanding Muslims to kill Americans
B7D -1 wherever they find them. said he is unfamiliar with
— SHEIKH BIN LADEN's messages or his beliefs. He saw him interviewed

DETAINEES-3993



b5 -3,4
29-3023%‘%%55%& ~C99102 SUB AA_ 184 b7C -3,4
ontinuation o [+3
on I 04/08/2003 3
+ Page b7F -1
once on the Al Jazeera news channel, but cannot remember what he
said, other than telling some type of story.
b6 ~3,4
b7C <3,4 | | does not believe killing innocents is right
— and says that the Quran forbids this. He added that God will judge
o everyone's actions in the end. He believes the terrorist attack on
b7F -1 September 11, 2001 was wrong.
While discussing the Palestinian/Israeli conflict,[::::] e -3,
said that God is on the side of the Palestinians and they bIC -
will ultimately prevail. He added that the Jews are aware of this, ..,
although they do not like it. aE o1
b6 -3,4
b -3 4 l Isaid that throughout history, anyone who hasg
' fought against Muslims has ultimately been defeated, since God is
b7p -1 always on their side. He gave the following examples:
bTE -1
The Soviet/Afghan War - while it took over ten years, theps .3
Muslims ultimately prevailed. said this was a true bre -3
jihad, defending an attack on Isiam. —After their defeat, the ‘
Soviet Union broke apart into many different countries. b7D -1
b7E ~1
Yugoslavia Conflict - the Serbs slaughtered innocent
Muslimsg, but eventually they were defeated and Yugoslav1a fractured
into many smaller countries.
Chechnya - the Russians are killing many Muslims here,
but they are losing. It is just a natter of time before they are
defeated.
b 3,4
b7C -3,4 stated that if America fights Islam, they will
b7 -1 be defeated because God is always on the side of Islam. If America
only fights terrorism, America will win, because God is not on the - .
BIF -3 side of terrorists.
b6 -3,4
The interviewers reminded they will only be BC -1,
able to meet with him one or perhaps two more times before they are
assigned to other detainees, so the time is drawing near when it B7D -1
will be too late for him to tell the entire truth about his bTF -1
experiences in Afghanistan.
b1 ‘
b6 -3,4 (S :]
b7C ~3,4 ; =
|detalnees who were assoclates of SHEIKH
7D -1 BIN LADEN.
B7E -1

=HELRETD
7 N\

The interviewers said that this evidence tends to
incriminate him, espec1a¢1y 1f he refuses to relate the truth about
his Afghanistan experiences,

DETAINEES-3994
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b7 -1

bT7F -1

The interviewers thanked
interview.

~SECRETC

£04/08/2003 4

for his time and concliuded the
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b1
b6 -3,4,5
b7¢ -3,4,5
b79 -1
b7F -1
b6 -3,4
b7C -3,4
b7D -1
b7F -1
bl
b6 -3,4
b7C -3,4
p7D -1
BTF -1
b6 ~3,4
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04/09/2003

was interviewed

at Camp Delta, Guantanzmo Bay Naval Base, Cuba. Speclal Agents (SA's)| [ot the Federal Bureau of

Investigation (FBI) and|

bLf the U.S. Army Criminal Invegiigation Division (USACID), conducted the

interview, with SAl |as lead interviewer and| Jinterpretin ] b6 -3,4

The interview occurred in an air-conditioned rooml:]hands uncuffed.

——

b7C -3,

b7D -1

E:::}had been interviewed recently and that he is not frustrated and will cooperate and answer o7F -1
all new questions as he has in the past. He did not want to review areas covered already.

e

SA|

Iwould agree to figh Jibad in Afghanistan | bs -3,4

Explained that the Qu'ran calls for two sides, whether both are Muslim or one 1s non- byC -3,

Musiim, to attempt to make peace. 1f no peace is achieved, then fighting is justified. He said a Jihad can be fought by op 1
Muslims against Muslims,

of fighting. SA

b7F -1
lHe knew nothing

01d him other detainees had reported seeing him on the front line in two separate places. He said

he may have been at the froat lines and not realized it, since he did not know where the front line was.

04/09/2003 Guantanamo Bay, Cuba DETAINEES-3996

FBI ——

265A-MM-C39102~ AR 85 b5 -1 04/09/2003

b7C -1
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| USACID

CLASSIFIED BY 615735

REABDN: " 1.4.7(C}

DECLASSIFY ON: 122 028

HEREIW L5 UNCLASSIFIER i
HHERE SHORY OTHERWIBE

/




=SERREE= - i

- -
Cor bl
On k h
.Pane . bg -3,4
brc -3,4
BID -1
U J— _b7F -1
bE -3,4
p7C ~3,4
70 -1
BTEF =1
b6 -3.4
BIC 3,4
B7D -1
B7F -1
b6 -3 .4 if, given 2il that bas happened between the United States and other countries, he waoultd
’ take part in s operation 1o T Americans if he were asked to do 5o, He ssid according to the ruies of Islam, suicide is
B7C -2.4 not allowed, so he would not do a suicide atack. But, if he were in s combat sinzation, be would astack Americans 10
BTD -1 defend his country znd/or family. For instance, if Amencans nmckcd.E:jamy cther Mustim country, he would
R fight 1o defend it.i Jwould fight agaie for the sake of his religion ot his family. AS long as peopie ard peaceful
with one enother, there should be no problerns, but if there is anact against Muslims, they should fight.
BE -3.4 He said he would rather have dicd[___::*___:jahm 15 have seen kis religion trented with the
vIC -3,4 disrespect he bas seen bere. He ssid if he ever leavas this camp, "t will be with n very bad opinion of Americans, He
elp -1 referred 10 guards misgeating the Quiren, He was toid some of that might be a legitinate need to search the book for
hidden items, such as 2 Muslim guard would do with the boly book of asolher religion held by a prisoner. Buthe

B7F <1 deseribed guards throwing the book down on the floor. He was told this wes 0ot the way all Americans acted, that many

respect Islam , buthe said he was convinced all Americans are that way.

Asked whether or 1ot he thought the September 11 attacks against the Twin Towers were justified, be

s5id his religion is against suicide aracks or kitling innocent people.

He agreed to look at phatographs at another time and identify anyone be knows in the photos.

DETAINEES-3957
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D6 -3,4
bs -3,4 || 1D: 08440031061704 || Title: 302 20030410 - e s |
b7C -3,4 Narrative: 57D -1 |

302 20030410
B7D -1 57F -1
BIE =1 was interviewed as a follow up to a polygraph examination that he had taken on 04/02/2003,
b6 -3,4

f:]continued to insist that he was telling the truth. He first stated that he never went to Afghanistan and

' igtely followed that with a question, "What would be the problem if ! did go? It's an Islamic count:y.‘_"] bB7C -3.4
was told that there would be no problem with him going, b7 -1

b8 -3,4 l__—__jccused Pakistani Police with giving him electric shocks and U.S, troops of beating him. He said he was
b1e -3 4 yelled at constantly by interrogators in Kandahar and then admitted lying to them Ecld the interrogators in
! that he had gone to Afghanistan with two traveling companions to bring food and perform charity work

Afghanis
b7D -1 Ii;ﬁ?ed to the interrogators in Kandahar because he felt that if he didn't say what the interrogators wanted, they
bIF -1 would continue to beat him.

b6 3,4
| pas then shown a photograph of himself taken bv American troops in Kandahar and asked to point out

where any braises or signs of a beating were located. then admitted to lying about the beatings. b7C =3,
be -3,4 ‘

bTD -1
BIC -3, [;-r;]continued to be uncooperative and insist that he was innocent and not lying nowl:jvas told I
1

¢ did not cooperate the interview would be terminated. The interview was then ended.

B7D -1
bTF -1 bé -3,4
SEE 302 10APRO3 - FOR FULL DETAILS OF INTERVIEW  yy¢ _3 4
b7D -1
Involved Participants bTF -1
! Role “ Name ]
{ Subject Discussed I _ | b6 -3,4 I
I Subject of Activity i [ bic 3,4 ]
T b7D -1
Attachments B7F -1 N
I No Data Found = l

D4=EV=A158T

DETAINEES-3998
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04/16/2003

on 04/18/2003,

wag interviewed at Cam

be -1,2,3,4 I

Base, Guantanamo Bay, Cuba by FBI Special_ Acgent

B7C -1,2,3,4 [z:::i;] and Secret Service Special Agent | |
B7D -1 translation services for this interview were provided by a military

linguist and SA | | After being advised of the nature of the
interviaw,! !provided the following information:

bYF -1

|

be -3,4
b7¢ -3.,4
b7b -1

L7F -1

Upon entering the interview booth,

was

shivering from having come in from the rain.” He W&s provided a
towel to dry off and help keep warm. The purpose of the interview

agents began the interview by apologizing to

the new interviewing agents to build rapport witq
| and encourage his continued ccoperation. The InTeTVIEW

ing
for the

amount of time he sat in the interview booth 8ibsequent to the last
interview. The interviewing agents explained, it was a mis-

communication between the teams, each having thouaght fhe other had

informed the guards they had finished with[

l They

explained it was nob intentional and offered Their apologies for
the mix up. stated he understood and accepted the

apology.

The interviewing agents then explained to

they understood his frustrations and the fact he is €ITéd oL
defendin% himself. However, the interviewing agents told

:he needs to find the strength to continue to cooperate

it 13 in his best interests to do so. It was also explained to

b6 -3,4
b7C -3,4

b7D -1

he needs to be completely honest with the interviewing

agents because if they do determine he is lying, his stay in
Guantanamo Bay could become much longer than necessary.

l kxplained he has no reason to lie and has not
done so t& any ot the interviewing teams he has dealt with. The

interviewing agents gtated, |

| knows the principal issue

concerning his casel

{ [ The interviewing agents revealed tney
ave gent {to the lab for fingerprint analysis and if

D7F -1

bé& -1

b7C -1

! NCLASSIFIED

04/16/2003 Guantanamo Bay,

265A-MM-C99102-AR685, 265A-NY-280350

5a

. then it will be proof
i [after having denied ever knowing about]
I smiled and proclaimed he was very happy to

AL TNEORMATION: CONTATNELD

SBISTRObHaL PR EdE
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FD-30)
Contin

On

04/16/2003 2

. Page
be -3,4
h7C -3,4
bh7D -1

b7F -1

b6 3,4
b7¢C -3,4
b7D -1

b7F -1

— | ldid complain about how tried he was in

defending himself, The interviewing agents offered encouragement
and pointed out he had been moved up to level 2 within the camp as
a sign of good faith.

The interviewing agents gtated they did not plan to ask
him any gquestions pertaining to his case today but they did ask him
to focus on remaining cooperative for future interviews.

then volunteered that follcwing his arrest in Pakistan, he
was moved to a place they called "The Dark Prison" because there
was no light. At this priscn, run by the Pakistanis, | |
stated he was beaten, tortured and threatened with weapons. He
remained in this prison for about ore month. Subsequently, he was
moved to Bagrum where he was interrcgated by females after being
stripped naked. | jwas asked if his treatment in
GUANTANAMO was better. He replied it was but he felt he was losing
hope in getting home.

I Iwas encouraged. to keep his hope and that with
his continued cooperation the potential for him to go home would
rise. Both agreed they would meet again the following week to
discuss his case.

DETAINEES-4000

hé ~3,4
bIC -3¢
b7D -1

bTE -1

bt -3
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04/16/2003

] | was interviewed by Special Agent

bl (SA) IGf the Federal Bureau of Investigation (FBI}
we -1,2,3,4 and SA| lof the U.8. Army Criminal Investigations
Divigsion {(USACID) at Camp Delta. United States Naval Base,

bIC ~1,2,3,4 ;
Guantanamo Bay, Cuba ‘““l'”'fSﬁ
1

b7 -1 rovided interpretatﬂtvﬁ |
wra [ ] during this interview. _

b6 ~-3,4
After basic introductions, Le -3 g
b7D -1
b7F -1
b6 -3,4,5 He knew he would one day become a
b7C -3,4,5 devout Muslim. | ] following his
I Muslim beliefs, such as praying regualarly, i
to become more devout.
L7F -1
: Asked about his involvement in criminal act1v1ty in the
pagt| ldenied committing crimes | ]
b6 -3,4
bTC -3,
b7n -1
: : ‘ bTF -1
. - ' the things they .
said were funny, and they had nothing on nim.
6 -3 4 committing crimes does
’ not conform to lslam. True Muslims don't do these things. He was
b7c 3,4 asked about Taliban involvement in poppy cultivation. He said the
BID -1 Taliban committed worse acts than trafficking in drugs, and they
bTE 1 are not true Muslims. Wearing a beard and claiming to be Islamic
does not make one a Muslim. [fi:::]did not agree with the Taliban
rule in Afghanistan.
bl
ﬂc
k& ~3,4 . [
b7C -3.,4
b7b -1
b7y -1
04/16/2003 Guantanamo Bay, Cuba DETAINEES-4001
2635A-MM-C99102 SUB AA338 04/16/2003
b6 ~1
b7C ~1
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b6 ~3,4

[#3]

b7C ~3.,4

7D -1

b7F -1

bs

~3,4

b7C -3.4

b7D

-1

b7F -1

b6 -3,4,5

bL7C
7o

b7F

-3,4,5
-1

-1

T R - a
b6 -3, 4 'L o
b7C ~3,4 -
bTD -1

=S BTE -1
b1
b6 -3,4,5
b7C -3,4,5
B0 -1
b7F -1

[{he has

addregged this in previous Laterviews).

At
to trangition

—

in the interview
e dEtermlﬁffEEEEEEEP

the interpreter was asked b& -3,

proficiency in that b7C -3

language. The interview continued for approximately b -1
seven minutes,
= B7F -1
It looked that way, but he can't say
for certain.
- said certain things in
previous interviews that were not true. He did it to please the .
interviewers, ’
=2
b6 -3,4,5
bB7C -3,4,5
B7D -1
b78 -1

DETAINEES-4002
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Cont PN
on (o)
, Page bl
bt ~3,4
bIC -3, 4.5
b7n -1
blr -1
bl
- -
b6 -3,4,5 ‘:L’l
b7C -3.4,5
b7D -1
bBTF ~1
| b6 -3,4
b7C -3,4
He did not consgider this to pe strange. b7D -1
. ‘ BTE -1
SAI |expla1ned £o| "
b6 -1,3,4,5
b7 -1,3,4,5 Al~gaeda, a terrorist organization.
b7h -1
b7F -1
bé -3¢
— b7C -3,
b -3,4 b7D -1
b7C -3,4 PR b78 -1
bB7D -1
b7E -1 E;::::]told stories at the Bagram airbase in Afghani n.
He said ings because he feared being beaten or tortured. b -3¢
| He knows he made pic -3,
a big mistake by going to ALghanistan, DUt e was young and he bas a1
went. He never had anything against the Americans. - '
blE -1

When he came to Guantanamo Bay, he decided to tell the
truth and cooperate. He has done so. His story will not change
any more.

séghe

\Q/

DETAINEES-4003
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e a4 302 IBAPRO3 | lwpd 112
4/18/2003 On 4/18/03 |

LH7D -1

b7F -1
On 4/18/03.| | bs -1.:

b -3,

[was interviewed at Guantanamo Bay, Cuba by Fedual_Bm_Qmﬁ Investigatl_on Special Agent .. .,
and Secret Service Special Agent The interview was e 3
conducie

with translation provided by SA] ] After explaining the purpose of the

interview] provided the following information: 7D -t
B1F -1
b6 -1 2 At approximately 053d lwas allowed to pray. As the interviewing agents departed the
’ TOOIm,) jasked what the time was. The interviewing agents did not respond. SA
pe 34 i |then re-entered the raom with 11.S. Army linguist and observer Sgl | The
p7c -1.2 lj&sgcﬁc_e}and askeq !if he was going to talk if they allowed him to pray.| |
b7C -3,4 eplied, "you have subjected me to mental stress for 8 days, why should I talk to you." SA
b7D -1 [ Ireplied that it was in his best interests.
T $265AMM-C99102__ 265A-NY-28035 bs -3,4
4/18/03 3 wic -3.4
bID -1
BIF -1
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b6 ~3.4
B7C -3, 4
B7D -1
BIF ~1

b6 -3,4

b7C -32,4

B7D -1

bTF -1

el

DRTE: i2-08-2004
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4/18/2003 113

On 4/18/03,

was b6 -1,2,3,4
interviewed at Guantaname Bay, Cuba by Federal Bureau of LIC -1,2.2,4
Investigation Special Agentr_ |and N
Secret Service Special Agent] | The interview _—

was conducted with translation provided by SA
After explaining the purpose of the interview,[:::] _
rovided the following information: l

This interview ofI Iwas conducted at

0330.

Observed during this interview, made
few remarks to the interviewing agents, however, aithough

be ~3,4

Iattempted to recite the Koran, it appeared he b7C -3,4

nad scme difficulty in doing so. There were frequent b7D ~1
periods were | did not attempt to recite and

appeared to be listening to the interviewing agents.

b7F -1

Upon entering the room, noticed a dry-
erase board set up in the corner opposite of him in the
room. Written on the board in Arvabic were the names:

| After greeting[::::]

|the interviewing agents pointed to the board and
asked] { which of the names he would prefer to be
called during this interview. | |looked at the cr
board for a few moments and then locked away and did not

The interviewing agents then picked the name
addressed for the remainder of

the interview.

wanted to know why they chose the name| |
looked at the interviewing agents but did not verbally
respond. | was told they chose

The interviewing agents askedl |if he \

bl

b6 -3,4

had recognized J

from the photo of him | . bIC -3,4

| b7D -1

b7F -1

B ———
L3 INFORMATION CONTAINRS
ZREIN I8 UNCLASSIFIED £xCEED DETAINEES-4005
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b6 ~%,4

pIC -3,4

B7D -1

BIF -1

\

b6 -3,4
b7C -3,4
b70 -1
BTF -1
b6 -3,4
BIC -3,4
BID -1
B7F -1

bl

bé -3,4

b7C -3.4
maintained eye b7 -1

contact guring this time but did rot verbally respond. BT -1

The interviewing agents offered| lwater
and a package of pastries, telling| he was
welcome to eat if he got hungry. [ efused the
offer. The interviewing agents explained Co| fit
was very early in the morning and they preferred not to
have to come see him at this hour. However, they wanted to
demonstrate they were willing to come at any time of the
dav or night to work with him. The interviewing agents told
they understood. his_frustration and could
gympathize with how he was feeling based on the conditions
he was currently under. They explained, they hoped his
gsituation would change, but continued to make the point he
needed to fully understand the conditions by which he could
effect that change.

The interviewing agents told to look

at the board again and review the list of names on it.

While |looked at the board, the point was made

that the onlv name he has discussed with his interrogators

was the namef | was reminded he had admitted bé -3.4
l |but had never mentioned b7C -3, 4
any of the other three. Nor had the interviewing agents b7ID -1
ever brought up the other names until a few days ago. BIF -1

was informed the interviewing agents have been

worklng hard on his case and have spoken to many of his
captured brothers around the world. It was through these
sources they had come to learn these names and much more.

As an example, the word was then written

on the bTard. Ag | | looked at the word, he was

reminded

The interviewing agents told [he must bE -3.4
remember they simply want him to be truthful about his past
actions and stand up for what he believes in. The
interviewing agents reminded they were the boat
god had sent to help him from Rig situation.

b7C -3, 4

b7D -1

biF -1

At approximately 0530| |was allowed to
pray. As the interviewing agents departed the room,[:j:::]

DETAINEES-4006
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| /

asked what the time wag. The interviewing agents

did not respond. SA then re-entered the

room with U.8, Army linguist and oObserver Sgt b6 -1,2,3.4
The three spoke and asked | [Ef [E was  bre -1,2,3.4

going to talk if they allowed him to pray. | | B7D -1

replied, "you have subjected me to mental stress for B N

days, why should I talk to you." SA} |
replied that it was in his best interests.

when was done praying, SA| I

[::;:::;]entered the room alone and offered a new cup of
WALET £o Lo accepted the water but

placed it on the L[loor next to nim. sal |
b6 -1,3,4 then opened the package of pastries and broke one in half
bIC -1.3,4 and offered a portion tol II [decllned
SA |offered again, telling| lin
BEnglish that he must be hungry because he was.
gestured sign of gratitude and replied, "no
thank you", in English. SA |attempted to
converse with[—“ ]. Both attempted some broken

English| |pefore sA| |returned to the room.

b7 -1

b7F -1

The interviewing agents used the board to make a
point tol |who did not wverbally respond but paid
attention to what was being written and said. The bé -3.4
interviewing agents stated it may be beneficial if they bIC -3,4
wrote down the goals and objectives of what all three of bTD -1
them hoped to accomplish. _The following was .written in BTF -1
and discussed wit

bé -3,4 1) Return___[;::::]mmm;-> Speak Openly .
b7C -3,4 2) out of Isclation ----> Total Cooperation

LD -1 3) Improve Situation ----- > Complete Truthfulness
I 4) Win Freedom ---~---- > Full Details
It was explained tof that 1 and 4 are
interconnected as are 2 and 3. However, 1n order to make
ke 3,4
any progress,l needed to understand and be ’
mentally prepared £G..to do the things required to improve bC -3.4
his situation. lwas allowed to git for a period b7D -1
of time following the interview in order study what was b7F -1

written on the board.

/\
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04/21/2003

it and 1ts contents are not 10 be distnbuted outs:de your agency

| was inicerviewed at Camp b6 ~1,2,3,4
Delta, i tates Naval Base Guantanamo Bay, Cuba, by Special ..o .3 53,
Agentsl I of the Federal Bureau of Investigation and '

I [of the United States Army Criminal b7D -1
Investigationg Divigion, Contract -inguist| ! BIF -1

interpreted| | The following occurred |
during the course-of the two-hour interview:

The first fifteen minutes of the interview

bE ~3,4

biC -3,

He smliied Ifrequently and
made some attempts at humor. | gaid he had been interviewed P70 -1
by a man this morning. The interviewer would not say what agency e -1
he represented. After small tah&{::::::::]requested the interview

continue

became seriocus and said he learned after coming.

to Camp Delta that

b6 ~-3,4

b7C -3.4

b7D -1 g! .
b I { He be.leves people should be fried bv 01v111an

B7F -1 courts, not military courts. He also said] ]
l conducts operations such as bombings and blames them_gpn Islamig

groups to justify their actions against such groups.

said the accusationsl| ,
against him, such as

[pe -3

b7C -!
[b7D -!
[LTE -

04 /2 1/2 003 Guantanamo Bay, Cuba DHAINEES'4008
265R-MM~-(CG9102 5UB AA 40 p4/21/2003
TERCRR
b6 -1
b7C -1
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SEURLY
L] . \
FD-3 as a respcnse to the September 11, 2001 58 =34
Conti T ) 7C -3,4
On
» Page l [7 i LI -1
- . . . BTF -1
be 3.4 said he has founc all the interrogators to be
b7C -3.4 liars. He does not trust any of them. He gave an example of the
b7D -1 behavior of Americans. A detainee returned from an interrcgation
—— with blood on his face and head. He said & female interrcgator,
after not getting cooperation from him, called four guards into the
room. While the guards held him, she removed her blouse, embraced
the detainee from behind and put her hand on his genitals. The
interrogator was on her menstrual period and she wiped blood from
her body on his face and head. He said he asked one guaxd, "Why do
vou hate me?" The guard responded, "If I could, I would kill you."
b& ~-3.4 \ . .
complained no one has told him what he is
b7¢ -3,4  accused of doing. He is ready to be tried if there is evidence
BTD -1 against him. He cffered that there are three possible outcomes for
bIF -1 him:
b6 -3,4 1. He will face a military tribunal
b7C -3 .4 2. He will be returned[:ff:::::]where he will face life
impriscnment and torture
BB -1 3. He will be released to a country where he can claim
b7E -1 political asylum
He said he understands the impact of the September 11 I
attacks. But he complained about the treatment he has received b6 -3,4

during his arrest, transport, and detention. He said the prisons .. 34

are better than here. But he declined to say how he knew
the difference. He denied ever telling previous interrogators that
he had been tortured before by BIF -1

h7D -1

bt -3,4 . I
b7C 3,4 According to[::::::::] before he was arrested, he
N believed in the humane treatment of prisoners in the United States.

For this reason, when he was first interrogated, he cooperated

bir -1 with interrogators. But he found his assumptions about treatment IR
in the U.S. system to be incorrect. He believes the United States
extends no rights to Arabs. He doubts anycone who interviews him

will be honest with him. He believes the U.S. intelligence

agencies override decisions of the U.S. military and that Jewish

people control the American media.

The interviewers explained to that he was
detained during a time of war and that he falls under a military
system of justice. This is why he is not being afforded the same

rights as people who face civil tribunals. agked what pe ~3.4
would be done with him. He was told he will either be tried or b7C -3,4
released. He said he believes he will be returned He b7O -1
wag told the United States is not following the dilT he b7 -1
government, that the possibility of political asylum was
mentioned in his file, and that his fate was not certain. The \
interviewers are trying to determine wheo is linked to the Taliban

and to Al Qaeda.
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On

, Page

FD-3
Conta

b6 -2,4

b7C -3,4

»L7D -1

b7F -1

b6 -1,3,4

b7C -1,3,4

b7D

b7E

-1
-1

l

m:-h/nm\ o (Sk T

bl

:

ke ~-3,4

b1C -3,

| He would not say how he knows these things.

He then agked, 1f the intention is to turn him back

hy not just turn him over now? He was told there are too
many unanswered questions to let him go immediately. He said he
believes from the interviewers' point of view, he is either
associated with the Taliban and Al Qaeda, or he was just caught in
the net, so why not get as much intelligence from him as possible.
As soon as the interrogators get all they can from him, they will
hand him over[:::::::]"on a plate".

This conversation was followed by a discussion of how
trust could be developed between SA | | who would be at Camp

Delta long enough to have repeated meetings, and An
offer was made to hold more freqguent interviews. In this way,
perhaps some trust could be develcoped and would feel
comfertable opening up and providing his complete history, which

could help him complete the prcocess at Cuantanamo Bay.

seemed willing to address this proposal., He then asked what time
it was and asked if he could say his prayers. The interview was
ended with the understanding that another interview would occur in
twae weeks, at which time this proposal could be discussed again.

DETAINEES-4010
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04/23/2003

On 23APRO3,

wag interviewed at Camp bDelta, U.5. Naval Bage GUancanamo

;ay, ;u;a, by Special Agent]

] Federal Bureau of

Investigation (FBI), and Special Agenti

| Naval Criminal

Investigative Service (NCIS).|

[translation wag

|

b6 -3, 4
b7C -3,4
bID -1

b7F -1

American rorces,

[:::::::]stated he was in relatively goed healt
suffered from occasional headaches and dental ailments.
indicated that the cell block he is assigned to has lost several

privileges as a result of recent discipl
reguested to be assigned to a new block.

wasg subsequently turned over to

E buf ’

b6 -3.4
bB7C -3,4

inary action and he
| btated that his

b7 -1

cell block is populated by

and

communication within the block is effect

ive but information BTF -1

received from other areas of the camp is sporadic.

only additional
the interview.

during th& CoOUrse o

r egt wag for cigarettes
[f%%i:::gstated he was last

interviewed approximately one month previously.

reiterated the information provided in his
previous interviews is accurate and claimed he had no intent]

b5 -3,4,5

1
_When confronted with the lack of logic in hig agsertion|

b7C -3,4,5

jclaimed he was being truthful although he could no

b7b -1

b7F -1

b&

b7C -2

identitv

alao

claimg he could not identifyi

04/23/2003 Guantanamo Bay,

265A- 23
SA
SAT

bs -1

f NULS b7C -1

DARE TZ-0957)

ALRETNE GRIERET

Cuba
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FD-3024
onliny
On
. Page b6 -3 ,4
b7C -3,
7o -1
L7F -1
-~ '
b5 -3 4 verbally identifisd three detainees who he states
have claimed to have participated in fighting against the Northern
b7C -3,4  nlliance forces in Afghanistan;]
b7 -1
L7F -1
agreed to view several still images and indicate
if he could identify the individuals portrayed or locations
depicted in the images. The images were derived from a videc
recovered by U.8. forces in Afghanistan| |
| Pursuant to
tasking set forth by CITF-Ft Belvoir|] |was asked to view the be -3,

-3

images in an effort to identify individuals portrayed in the video
or the premise the video was filmed.[:::::::f]ciaimed he wag unable ¢
to identify any of the perscns or lccales depicted in the images. 57D -1

wag also asked if he could identify photographs of the —
following detainees

claimed he wasgs unable €o

identify any of the above.

was told of other detainees in the camp who were |
in a szmliar pos;tlon as hig but hac made the de015é o be
vidi information . ' b6 -3
and that their °

truthfulness has afforded them the cpportunity progress their bic -
cases. wag asked to congider his current position and his oM -
ability to change his situation wi%h the complete disclosure of his ..
activities in Afghanistan. agreed to consider this prioxr

to his next interview. No additional pertinent information was
discussed and the interview was terminated.
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4/23/2003
On 4/23/03)
L
b6 -1,2,3,4 lwag 1nterviewed at
b7 o1 p 3 g CUantanamo 3 C Federal Bureau of Investigation Special
<% Agent f and US Army linguist SGT[:::;::::]
b7b -1 | | The 3 j vag conducted in Arabic with translat:ion
L7E -1 provided by SGT After explaining the purpose of the
i interview, ‘ ided the following information:
b6 -3,4
b7 1 4 This interview of wag conducted at 0330.
b7D -1 This interview, was the first interview in the past two »® 2
b7F -1 weeks conducted without Secret Service SA b7C -2
Observed during this interview, lowing his
b6 -1,2,3,4 Dpehavior from the last interview conducted by SA was fully
and completely engaged in the interview. | maintained
b7¢ -1.2.3.4  yery good eye contact with SA land was seen
b7D -1 reciting the Koran on only a COupleé Of occasions but only while
B7F -1 dialogue was being translated. | pppeared to be

I physically tired and complained of being mentally exhausted.

Upon entering, the interviewing agent greeted | |
l and asked him how he was feeling. He replied he was fine. The
interviewing agent apologized t for not being at the
last interview but stated he was ableé ©to get a meeting with the
Commanding General regarding his current isclation condition. The ~ 7~ .

we T3 results ofl ]meeting with the General was explained
bic -1.3.4 | He was told the Commanding General was not going to
b7D -1 refiove from isolation until ]is completel

1 pertinent issues. [::ii::]

b7F -1 coopergrrve-amerTas been truthful on al
wag informed, SM was able to convince the
ommanding General to alIow g LR ing agent to return the

l Koran to

In reality, a Department of Defense order from the
Secretary of Defense mandated all dstainees, regardless of reward
level, would have a Koran which could not be taken away. In an

b§ ~3,4 effort to use this to his advantage, the interviewing agent made it
bic -3 4 appear as if he was able to win something back for] | For

' effect, a Koran was sitting on the table and| | was told he
bL7h -1
RP7F ~1

4/23/03 Guantanamo Bay, Cuba
265A-MM-C99102-AR48L 265A-NY-280350 ypoipeuminton aoRmasiss

& -1 SA
B7C -1
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FD-3022 | to6EAxNY-280BB0Kk to his cell when the interview

On Continp G TSVLTE . | | not need a Kéfam/amd did not 2 Pf 3
. Page want one in his cell. The interviewing agent told if he bc -3,
did not want to take the one on the table back with him, then one b7 -1
may be placed in his cell and it would be his choice to use it or
not . b7F -1
bE -2,3,4 The interviewing agent told he had spoken with
b7C -2.3,4 SAI about their last meeting and SA was very
N encouraged by the exchange and dialogue they had. The interviewing
agent stated, he hoped they would continue to keep the dialogue
b7F -1 open so they could work towards solving his problem and arrive at a
conclusion to his situation.
l ]replied he could not talk because the mental
pressure and stress he is under is not allowing him think straight.
Through ocut the interview,| lcomplained of the mental
stress and pressure he was feeling Dy being in isclation. He
complained of not being able to eat, drink or sleep correctly and
b6 -3,4 this was brining him down physically. He complained he was sure he
B7C —3.4 was catching something in his lungs from the bad air in his cell.
' The interviewing agent asked if] | was getting enough to
p7b -1 eat and drink and if he wanted to see the doctor. |
b7F -1 responded by saying he was not goirng to take any medication. The
interviewing agent toldj | that was not what he was asking
but the interviewing agent had a responsibility to inform the
medical staff about his health. The interviewing agent explained
they had a responsibility to taken care of him and would continue
to do so. .
stated he is willing to talk once he is moved
bE -3,4 out of isOlaCidn. The interviewing agent responded by saying he
be -3 4 understands how| . | must feel and how frustrated he is by
! hig current situation, He stated that if he was in the same
bID -1 position as | he would feel the same way. However, he
BTF -1 also told him, he must come to accept that in order to change his
situation he must first cooperate.
’ stated, for the first time, the General or '
your superiors put me in isolation in order to put mental pressure
on me and bring me to my weakest point. He stated he has been in
be -3,4 isolation for 12 days and it is not allowing him to make any
b7C -3,4 decisions. This ig of significance to the interviewing team since
b7D 1 it seems| ] now accepts it was the General who moved him to
isolation, WOt the interviewing agent. Further, the fact
B7F -1 continues to count his days in isolation indicates he does
I not rearily intend to remain there the rest of his life, which he
has stated he is prepared to do.
| During the interview, the interviewing agent asked[::::]
if he understood who the interviewing agent was and what
be -3.4 his dob responsibilities were. This question was asked in response
b7C -3,4 to belief the investigators mission was simply to
— extract a contegsion from| | The interviewing agent
explained, in the West, his job was to collect the facts, evidence
B7F -1 and statements and ensure that everything was completely documented

as accurately as possible. The evidence, statements and results of
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" FD-302

on qunlinuaicﬁﬂél(‘fé)ﬁ%e I Wiewing agent4 é@l ained to mB

——]to a court where guilt or

., Page

b6 -3, 4
b7C ~3,4
b7 -1
B7E -1

bE -3,4
pIC -3, 4
b7D -1

LI7F -1

4 v s - ™ ' h& -3,
it is not his job to fabricate statements ox evidence nor

is it his job to pass judgement or determine punishment. [ | b7c -3

needs to understand the intsrviewing agent is not here to b7 -1
condemn or punish him but to gather the facts as they are presented
to him.

The point was made tol the interviewing agent
can work with him to ensure hig Story 18 accurately documented so
he gets a fair hearing. i lstated he was sure he was going

to die in his igolation cell and it he dies then the interviewing

agent would lose his case. The interviewing agent guickl
responded it's FQL_hiamgﬁ&T to win or lose but | The
point was made, has everything to win or lose not the
interviewing agent.

b7E -1

I | then began to reverse himself by stating, if
he died in isolation, under these conditions, he would be a martyr
and the longer he stays in isolation the more strTnthmand_rTsolve bic -3
he gets to this end. The interviewing agent told he was po 1
now confused because earlier he indicated he was growing weak and bTF -1
was unable to think due to his condition.

bé& -3,

The interviewing agent and| jentered into a long
discussion on God's plan for each person. | |stated every
decision we make has already been decided by God. The interviewing
agent asked| | to consider that God presents us with
choices and bestowed the gift of free will to make our own
decisicns. The interviewing agent ased the example of Adam and Eve
in the Garden of Eden, where God gave them the choice to eat the
fruit from the forbidden tree. If Sod knew what they were geing to
decide, or determined what they wers going to do ahead of time, why
would he not have just thrown them out instead of setting them up
for certain failure. renlied he could not answexr that.

: The interviewing agent made the point,l L lcan. R
make a decision and even if God preordains our decision, how does ¢ 3
know that God does not want him to help himself by

b7C -3,

b6 ~3,4
b7C -3,4
B7D -1

b7F -1

Talking. frer all, just as God brought| | here, He too
brought the interviewing agent here for a purpose. b7D -1
b7F -1

At approximately 0540, ths interviewing agent ended the
interview and permitted | lbo pray. Prior to departing,
the interviewing agent told | he should eat the fruit and
drink the water he brought for him since it was God who required
him to bring it and it would not be good for the food to go to
waste.

A request to the Joint Detention Cperations Group was b6 -3,
made to have the medical staff examine| | Further, a b7c 3
request to determine if did return to nis cell with the
Koran offered to him by the interviswing agent.

b7TD -1

bh7F -1
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bé -3, 4
b7C -3,4
b7 -1

b7F -1
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b6 -3,4
B7C -3,4
b7D -1
b7F -1
I

b6 ~3,4
br1e ~3,4
bTD -1
b7F -1
b6 -3,4
b7C -3,4
b7D -1
BTF -1
b6 -3,4
b7C -3,4
b7D -1
b7F -1
bé -3,4
b7C ~3,4
b7D -1
b7F -1

I2MS Object Details

Activity Contents

Page 1 of 2

Iwas asked about and answered guestions regarding the family ofl

indicated that the family was religious but ne did not thank they pac extremust views. He felt that they believed in jihad for

the right cause, but he did know of any of them going to fight it, l

b5 -3,4
7 b7C -3, 4=
[ ID: 00965032171103 |[ Title: 302 20030428] _ L 118
Narrative:
b7F ~1
302 20030428 | | 7
|was interviewed at Camp Delta, United b -1,3,
States Navai Base, Guantanamo Bay, Cuba by Special Agent Federal Bureau of Investigation and a
representative of a foreign government. The interview was conducted in the English language. After being advised of the  [P7¢ 13
purpose of the 'Lntervicwgﬁg'_—__:}hcreaﬂcr provided the following information: 7D -1
egan the interview inguiring as to when he would be released and was told that investigators continued to BTE o
work on closing his ﬁle[ Ihen asked about torture saying that sgve inees have claimed that they were
tortured in Bag ing that he heard one or two have been killed. as never tortured nor has he seen
anyone torture did say that two detainees have recently complained of being sexually assaulied in the
interview roorns. jdid not say who the detainees were but did say that they were embarrassed because ap
interrogator had pulled therr trousers down during the interview and sexually assaulted that individual. felt that
such practices "might create a new terrorist."
was shown various pictures and asked about a variety of names during the intcrview[: couid not bé -3,4
identify any of the pictures with certainty. The following names were presented t b7C -2, 4
b7D -1
b7F -1
Eculd not say for cerian that he knew any of these individuals, but did say that he knew[::::l
poke of two men he knew from Afghanistzm,' b5 -3, 4
was described ag | very religious, and quiet.| biC -3 .4
did not get along and] |was described 48 being Joud and not very weil hkedrl !
Jalso very religious. 7D -1
b7F -1

Involved Participants

I Role ” Name

| Subject Discussed
rSubject Discussed

! Subject Discussed ]

l Subject Discussed l

l Subject Discussed l

[ Subject Discussed ]

i Subject Discussed ]

’ Subject Discussed {

’ Subject Discussed ]

i
|
|
|
|
|
]
1
|
|
i

f !

ALY EWFORMATION CONTAINED
HBREIN:TE NCLAESIEIED
KT R0 EY SR TS BRERERY

hitp://148.124.63.24/pls/iol prod/i2ms.obj doc web.Doc Detall‘?pSID——iﬁ)l()?AEB&pObj
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I2MS Object Details . Page 2 of 2

l Subject Discussed F
b6 ~3,4
lﬁubject Discussed ]
b7C -3,4
R !ﬁbject Discussed ' ]
N | Subject of Activity j
Attachments
b6 -3,4 :
vre o2 |1:)[302284PR03 | )
b7D -1
b7F -1

DETAINEES-4018
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bé -3,4
b7C -3,4
b7D -1
L7F -1

L6 -3,4
bIC -3,4
b7D -1
b7F -1

b6 -3,4
b7C ~3,4
b7D -1

b7F -1

b& -3,4,5
bIC -3,4.,5
HID -1

b1y -1

bs -3,4
B7C «3,4
b7D -1

b7F -1

b6 -3,4
b7C -3,4
B7D -1

b7F -1

I2MS Object Details n e

Activity Contents

b& -3,4 120
| ID: 0965032171106 || Titles 302 20030501 | | e |
Narrative: e
302 20030501 4 B7F -1 i
. b& -1,2,3,
Jwas interviewed at Camp Delta, U.S. Naval )
Base Guantanamo Bay, Cuba. The interview was conducted by Special Agent (SA)} [Naval Criminal ~P7¢ -1,2.%
Investigative Service (NCIS), and SA] | Federal Bureau of Investigation (FRI). The interview was b0 -1
conducted in the English Ianguagc.l providcd the following information: b7E -1

Iindicated that he was feeling well, but had some general complaints regarding his treatment at Camp Delta. His
compiaints ranged from general statements such as, “this is a war against Islam, and we are being persecuted because we
are Muslims", to more specific complaints of physical abuse and sexual abuse. When asked if he observed any of these
abuse allegations occurring he stated that he did not but, that he had heard from other detainees that they were "true”,
When questioned regarding which detainees made these allegations, ke was unable to provide a name or a detainees cell
location.

viewed a series of photographs biewed a

transitioral photo that included a face on the left hand side of the pictare with a complex of buildings on the right hand
 side of the picture.
¢ stated that he was approxirnately 8U% sure that it was that Iocation)

’:::!recognized a photo that depicted a bearded man with a turban. The manij_mus_uw_mg_o[lme b6 -3,4
photograph. He recognized this man from a prison in Bagram and advised the man was He was _
not able to provide any additional details regarding the individuaI.E:::] also recognized the photograph nf| l T 3.
as someone that he was in prison with in Afghanistan, ‘ biD -1

b7F -1

At this point the

interview was terpumated.

Involved Participants

I Role iLName _ l
l Subject Discussed ”:
[Subjcct Discussed ”:
Subject Discussed ”: l
Subject of Activity ||| |

Attachments

302 20030501 [ ( Query Match Score = S) |

DETAINEES-4019
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5/1/2003
on 5/1/03 ,f} |
- . bBé -1,2,3,4
was interviewed at
Guantanano Bay, Cuba bv EQQQIQ# Bureau of Investigation Spegial  P'° "+ %%
Agent and US Army linguist SGT‘E%i::fi:] b7D -1
| | The ;n;exxiem_st conducted in Arabic with translation ... .4
provided by SGT After explaining the purpose of the T
interview, | lprovided the following information:
b6 -3,4
b7C -2,4 This interview of was conducted at 1545.
i This interview of | | vas conducted in his cell[::]‘36 3
B7E -1 | | was fully shackled, sat on his bunk and p7C -3
two Military Policeman was just outside the open door. b7D -1
b6 3 4 Observed during this interviewJ appearsd to b7E
’ be very surprised the interviewing team cam@ o S8 Him in his
b7C -3,4 cell ] Iappeared happy to see the interviewing team and
b7D -1 continued to laugh and joked with them. accepted food
— and water from the interviewing agernt.
The purpose of visiting | in his cell was to
take him up on his offer for the interviewing team to see the b6 -3 4
conditions he is living under. The interviewing agent had promised '
during the preceding interview, the interviewing team  P7¢ 3.4
would come and see him. In an effort to continue to build[iZ::] B0 -1
! ltrust and confidence in thke interviewing agent, the —
interviewing team came to his cell in lieu of the next scheduled
interview,
Upon entering, the interviewing agent greeted
and asked him how he was feeling. Ee replied he was fine. The
b6 -3,4 interviewing agent, presented] lWith trail-mix, fresh
b 3 4 fruit and water. The.interwiewing acent alacgd_zhﬁ_fsod and water
' on the bunk next to | "at firs declined the
BT -1 food saying he could not accept anything others in the camp were
b7F -1 not eating. However, he did accept some the trail-mix soon after
and took some of the fruit as the interview team departed.
The interviewing agent told ne had promised pe w2
him he would come see him in his cell and he was living up to his bic -3,
b7TD ~1
5/1/03 Guantanamo Bay, Cuba BIE -1
265A-MM-C99102-AR48] 265A-NY-280350 ALL INFORMATION: CONTAINED
HEREELN: LBaUHCOL SrlI_E‘KE.:D
BE -1 SA i DATE H2- 09~ d BY T8 IB T DHATEE
b7C -1
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On
, Page

D& ~3,4
B7C -3,4
»7D -1

h7F -1

FD-302]

|expEsasNE-BEB3Barisfaction and thanked the team

Contin-TB F MO g

they are not impossible,
the United States offered even smaller

had, so it could be worse.

that.

‘ , _Jthey thought B8f1h83 cell. The 2
interviewing agent sStated, he agreed his conditions were tough but
was informed, many prisons in

accommodations than what he »m
stated he was sorry to hear .,

The interviewing agent encouraged| _}by saying he
had complete confidence he could find a way to work with the
interviewing a?ea;‘ Qgggiﬁe the fact he is unhappy with his living
arrangements, repeated ne wants to talk with the
interviewing team but is unable to do sc while under the mentally
stressful conditions he is currently under.

Before departing both |

]and the interviewing

agent agreed to continue to work toward a solution.

b7n ~1

b7F -1
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